
SCHRIFTELIJKE VRAGEN AAN HET COLLEGE 
 

Registratienummer : 
(In te vullen door de raadsgriffie) 
 

 

Datum: 20 augustus 2018 
 
Aan de voorzitter van de raad. 
 
Steller(s) van de vragen: Ineke den Heijer, Ronald van der Stad  
D66 Lansingerland 
 
 
Onderwerp: (Onderzoek TNO) Fijnstof RTHA 
 
 
Het college / de burgemeester (*) wordt verzocht de volgende vraag / vragen (*) 
schriftelijk / mondeling (*) te beantwoorden: 
 

● Kent u het genoemde rapport van TNO? Wat is uw oordeel over de conclusie dat 

de luchthaven 15% van het totale gemiddelde ultrafijnstof concentraties levert? 

Kunt u in uw antwoord tevens ingaan op het perspectief vanuit de 

Volksgezondheid en daarbij de expertise van de GGD betrekken?  

● Deelt u onze mening dat het noodzakelijk is om goed inzicht te verkrijgen in de 

feitelijke uitstoot van ultrafijnstof rond de luchthaven en de blootstelling daarvan 

voor omwonenden? 

● Zo ja, deelt u onze behoefte aan aanvullend onderzoek zoals door TNO is 

voorgesteld? Ziet u tevens mogelijkheden om metingen te laten uitvoeren op 

momenten van intensief vliegverkeer zoals bijvoorbeeld in een zomervakantie-

periode? 

● Bent u bereid in overleg te treden met de directie van RTHA om hen te verzoeken 

dit vervolgonderzoek te doen? Zo nee waarom niet en onder welke voorwaarden 

zou u daar wel toe bereid zijn? 

● Mocht de directie RTHA afwijzend staan ten opzichte van dit verzoek, bent u dan 

bereid dit aanvullend onderzoek zelf dan wel in samenwerking met de directie van 

RTHA op te pakken? Zo nee waarom niet en onder welke voorwaarden zou u 

daar wel toe bereid zijn? 

● Ziet u daarnaast de toegevoegde waarde van een (burger)meetnet bij het meten 

van geluid en luchtkwaliteit in het steeds drukker wordende Lansingerland? Zo 

nee waarom niet en onder welke voorwaarden wel? 

● Indien u de mening deelt dat de overheid opdracht zou moeten geven tot het 

uitvoeren van een MKBA ten bate van de zuiverheid van besluitvorming 

vernemen wij graag of u bereid bent de minister dit kenbaar te maken. 

 
* Aangegeven wat van toepassing is. 
Indien nodig 
Toelichting: 
 
Ultrafijnstof is een serieus probleem voor de volksgezondheid. Het Longfonds 
waarschuwt al jaren tegen de gevaren van onder andere ultrafijnstof voor de gezondheid. 
Ultrafijnstof komt bij inademing diep in de longen terecht en wordt -in vergelijking met 
grotere stofdeeltjes- minder snel opgeruimd door het lichaam. De deeltjes zijn zo klein 
dat zij via de longen ook andere organen kunnen bereiken. Het is dan ook zeer 



begrijpelijk dat bewoners zich zorgen maken over chronische gezondheidseffecten door 
langdurige blootstelling aan ultrafijnstofdeeltjes. Momenteel onderzoekt het RIVM de 
effecten van blootstelling aan ultrafijnstof op de gezondheid van de inwoners rond de 
luchthaven Schiphol. Het onderzoeksprogramma duurt tot medio 2021.  
 
Recentelijk heeft de directie van Rotterdam-The Hague Airport een onderzoek door TNO 
laten uitvoeren naar de concentraties ultrafijnstof in de omgeving van de luchthaven in 
relatie tot de luchtvaart. In de periode van 11 november tot 4 december 2017 werden 
metingen van ultrafijnstofdeeltjes verricht op drie posities nabij de luchthaven. 
Meetlocaties werden ingericht op het terrein van de luchthaven aan weerszijden van de 
startbaan en één meetlocatie werd ingericht aan de Veldkersweg in Schiebroek.  
 
De (op een aantal variabelen gecorrigeerde) resultaten van deze metingen zijn onlangs 
gepubliceerd (TNO-rapport TNO 2018 R10714, 29 juni 2018). Hieruit blijkt onder andere 
dat de luchthaven 15 % aan totale gemiddelde ultrafijnstof concentraties levert. Wel geeft 
TNO in haar conclusies aandachtspunten ten aanzien van de nauwkeurigheid van de 
gegeven schattingen. TNO geeft aan dat meer metingen en aanvullende metingen in 
andere woonkernen de nauwkeurigheid zou versterken.  
 
Wij vinden het goed dat dit onderzoek gedaan is. Wel constateren wij dat door de 
beperkte opzet van dit onderzoek met bijvoorbeeld één meetpunt in één woonwijk 
(Schiebroek) en de korte periode waarin gemeten is (alleen in de rustige wintermaanden) 
dat er nog onvoldoende inzicht gegeven kan worden aan de omwonenden over de 
uitstoot en de blootstelling.  
 
Ondertekening en naam, 
Ineke den Heijer, Ronald van der Stad  
D66 Lansingerland 
 
 
Wijze van indienen van schriftelijke vragen:  
de vragen worden bij de voorzitter van de raad ingediend (…)  
(art. 37, derde lid Reglement van orde van de raad). 
 


